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Tizenkét-tizenhárom éves voltam, amikor Az Est-lapoknak volt egyszer egy karikatúraversenye, és
a papám azt találta ki, hogy vigyük be oda a rajzaimat. Be is vittük, én is vele mentem a
szerkesztőségbe. Ott is nagy sikert arattak a rajzok, és mindjárt meg is jelentek a március
kilencediki számban, néhány másik rajz pedig a március tizenkilencedikiben. Egy cikk is megjelent
rólam, le is fényképeztek, amint éppen rajzolok, és ki van dugva a nyelvem. 

A Nemzeti Szalonban 1935-ben gyermekművészek rajzaiból rendeztek egy kiállítást, és az én
rajzaim is ott voltak -- akkor tizenöt éves voltam. Az "Ünnep" című lap karácsonyi száma is közölte
ebben az évben egy rajzomat.

A "Schmetterling" [Pillangó] egy német gyereklap volt, és az járt nekem. Apám kettős anyanyelvű
volt -- apai nagyanyám zsidó volt, de német nyelvterületen élt --, és hogy tudjak németül, ezt az
újságot megrendelték nekem a szüleim. Ehhez a laphoz is küldtem be rajzot még elemista
koromban, és volt, ami megjelent. 

Apám rendszeresen járt rajzolni, és a középiskolai tanulmányaim vége felé, az érettségi előtti
időkben én is jártam vele ugyanoda, ahova ő, Gallé Tiborhoz, aki egy jó festő volt. Gallé a
Bulyovszky utcában lakott, ott volt műterme, és odajártunk rajzolni apámmal együtt hetente
egyszer vagy kétszer -- amikor modell volt.

Aztán a főiskola előtt volt egy előkészítő tanfolyam, hogy sikerüljön bejutni a főiskolára. Ennek az
előkészítő tanfolyamnak a végén kellett egy dolgozatot írni, és ez egyben pályázat is volt: Hogyan
rajzolom a fejet és az aktot? -- ez volt a címe. Én ezt megnyertem, az én dolgozatom tetszett
legjobban a Gallénak. 

Ezután jött a felvételi. Azt hiszem, az évfolyamomban én voltam az egyetlen zsidó a numerus
clausus miatt -- de nem is jelentkezett oda olyan sok zsidó. Emlékszem, hogy amikor a felvételi
lezajlott, nem is mentem el az eredményhirdetésre; mert a numerus clausus miatt nem nagyon
hittem benne, hogy fölvesznek. De aztán délután, amikor arra jártunk, mégis bementem és
megnéztem. Akkor ki volt már téve, hogy kiket vettek föl, és meglepetten láttam, hogy engem is
fölvettek. 
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